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                                  P R O T O K Ó Ł   Nr  XXXI/9/10 
 
 
 
z sesji Rady Miejskiej w Skalbmierzu odbytej w dniu  23 września 2010  r   
w sali  konferencyjnej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Skalbmierzu  
przy ul. Szkolnej 1  pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady Miejskiej 
Pana Włodzimierza Wiertka 
 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 9-tej a zakończono o godzinie 12,00 
 
                                                     Stan radnych  15 osób                                                                     
                                                     Obecnych  10  radnych 
 
 
W sesji udział wzięli radni Rady Miejskiej według listy obecności, Burmistrz 
Miasta i Gminy Pan Michał Markiewicz, sekretarz Miasta i Gminy  Pan 
Mirosław Magnes, kierownicy referatów Urzędu Miasta i Gminy, kierownicy 
jednostek organizacyjnych, sołtysi, zaproszeni goście wg listy obecności, 
mieszkańcy 
 
 
             Ad 1.  Przewodniczący Rady Pan Włodzimierz Wiertek otwiera  sesję 
Rady Miejskiej, wita radnych oraz pozostałe uczestniczące osoby. 
Stwierdza, że w sesji bierze udział 10 radnych, sesja jest uprawniona do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
             Ad 2.  Przewodniczący Rady Pan Włodzimierz Wiertek proponuje 
następujący porządek obrad: 
 
       1/ Otwarcie sesji 
       2/ Przyjęcie porządku obrad 
       3/ Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
       4/ Interpelacje i zapytania radnych 
       5/ Informacja Burmistrza Miasta i Gminy o działalności między sesjami 
       6/ Przyjęcie informacji o  analizie oświadczeń  majątkowych radnych i 
pracowników gminy za 2009 rok 
      7/  Przyjęcie informacji  z realizacji zadań oświatowych za ubiegły rok 
szkolny 
      8/  Przyjęcie informacji z  wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 
2010 r 
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 9/     Projekty uchwał: 
a/  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy Skalbmierz w 
2010 r /druk 1/ 
b/  projekt uchwały w sprawie zmiany w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na 
lata 2007 – 2013 
c/  projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usuwanie 
odpadów komunalnych odbieranych od właścicieli nieruchomości 
     
     10/ Odpowiedź na interpelacje i zapytania radnych 
     11/  Wolne wnioski 
     12/  Zamknięcie obrad sesji 
 
oraz prosi o przyjęcie dodatkowego punktu     d/  projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie miasta i gminy Skalbmierz w 2010 r /druk 2/ 
 
 
Przewodniczący Rady Pan Włodzimierz Wiertek  poddał pod głosowanie 
przyjęcie porządku obrad wraz ze zgłoszonym dodatkowym punktem 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 
 
 
       Ad  3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
Przewodniczący Rady  poinformował, że protokół z poprzedniej sesji  jak 
zwykle jest  do wglądu  w Urzędzie Gminy  a następnie poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji  
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 
 
          Ad  4.  Interpelacje i zapytania radnych 
 
Radny Buras Janusz  zwrócił się z  pytaniem do Pana Burmistrza  w sprawie 
pozyskania płyt chodnikowych z demontażu w Skalbmierzu do utwardzenia 
nawierzchni  przy przystanku PKS w Zakrzowie dla wsiadających dzieci 
-    stwierdził, że rolnicy płacą podatek rolny w  górnej wysokości określonej 
przez Ministra Finansów,  natomiast podatnicy podatku od działalności 
gospodarczej płacą podatek w 50 % wysokości  określonej przez Ministra 
Finansów, na plan 1 mln zł dochodów z podatku rolnego ponad 50% jest 
wpływu co świadczy, że rolnicy poprawnie płacą podatki a są bardzo dużo 
obciążani 
-   zwrócił się do dyrektora szkoły z pytaniem po co   szkoła w Skalbmierzu 
wymyśla ćwiczeniówki, które nie są na wyposażeniu miejscowych księgarń 
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Radny Bolesław Sikorski  zwrócił się z prośbą do Burmistrza o wykonanie 
nawierzchni na ul. Kopernika i Pułaskiego  przy okazji prowadzonych prac w 
ramach gwarancji na ul. Andersa 
-  przypomniał o zakupie defibrylatora dla OSP Skalbmierz, urządzenia 
ratującego życie do czasu przyjazdu lekarza 
-  prosił o rozwiązanie problemu sprzątania ulic wokół placu targowego  po 
jarmarku, do tej pory sami zbieramy nie swoje śmieci   i za nie płacimy 
-  prosił o dokładne wykonanie przejazdu pomiędzy PRIMA-BUD a  zalewem, 
przejeżdżające ciągniki rolnicze  niszczą nawierzchnię, dać kostkę wjazdową  
a nie deptakową 
 
Radny Jan Śliwa zwrócił się z prośbą do Burmistrza o wykonanie chodnika w 
Drożejowicach do przystanku PKS od bloku,  i na  Chałupkach też, chociaż  
jedną stroną 
-  wykonać dojazd do zabudowań  po PGR 
-  dokonać remontu pękniętego asfaltu na Chałupkach 
          
 
                         Ad   5.   Informacja Burmistrza Miasta i Gminy o działalności 
między sesjami 
 Informację o działalności miedzy sesjami przedłożył Burmistrz Miasta i Gminy   
/informacja w załączeniu/ 
Radni przyjęli przedłożoną informację 
 
                         Ad  6.  Przyjęcie informacji o  analizie oświadczeń  
majątkowych radnych i pracowników gminy za 2009 rok 
 
Z  informacją o złożonych  oświadczeniach majątkowych radnych i 
pracowników gminy zapoznał radnych wiceprzewodniczący Rady Pan Jerzy 
Włosowicz   /  informacja w załączeniu /    
 Radni przyjęli przedłożoną informację 
                     
                           Ad     7.   Przyjęcie informacji  z realizacji zadań oświatowych 
za ubiegły rok szkolny 
Informację przedłożyła Pani Elżbieta Gruchała kierownik Zespołu 
Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół / informacja w załączeniu / 
Radny Bolesław Sikorski zwrócił się z propozycją aby po takich sukcesach na 
Dzień Nauczyciela przyznać nagrodę specjalną dla Dyrektorów  Szkół  
a dyrektorzy przyznają nauczycielom 
Radny Janusz Buras   w  przedłożonej informacji brakło mi ile godzin 
nauczyciel pracuje,  proponował aby w szkole powołać chór, oraz że 
podręczniki powinny być za darmo 
Radni przyjęli przedłożoną informację 
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                        Ad     8.  Przyjęcie informacji z  wykonania budżetu gminy za 
pierwsze półrocze 2010 r 
Przewodniczący Rady Pan Włodzimierz Wiertek powiedział, że informacja była 
dokładnie omawiana na Komisjach a następnie zwrócił się do 
wiceprzewodniczącego Włosowicza o zapoznanie  radnych z opinią Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Kielcach o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 
pierwsze półrocze 2010 r 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie informacji z wykonania 
budżetu za pierwsze półrocze 2010 r 
W głosowaniu   za  -  10,  przeciw  -  0,  wstrzymał się  -  0 
Informacja została przyjęta 
 
 
 
                         Ad  9.     Projekty uchwał: 
 
a/  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy Skalbmierz w 
2010 r /druk 1/ 
z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący Rady Pan Jerzy 
Włosowicz 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
W głosowaniu:   za  -  10, przeciw  -  0,  wstrzymał się  -  0 
Uchwała została podjęta 
 
b/  projekt uchwały w sprawie zmiany w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na 
lata 2007 – 2013 
z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący Rady Pan Jerzy 
Włosowicz 
radny Janusz Buras pytał w jakich latach będą realizowane zadania remontu 
świetlic 
Burmistrz Miasta i Gminy poinformował, że  wnioski na remonty świetlic 
zostały złożone do Urzędu Marszałkowskiego, wnioski są rozpatrywane ok. 
cztery miesiące, później jest ogłaszany przetarg, będziemy się starać rozpocząć 
prace jeszcze w tym roku a rozliczyć w 2013 roku 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
W głosowaniu:   za  -  10, przeciw  -  0,  wstrzymał się  -  0 
Uchwała została podjęta 
 
c/  projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usuwanie 
odpadów komunalnych odbieranych od właścicieli nieruchomości 



 

5 
 

z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący Rady Pan Jerzy 
Włosowicz 
radny Bolesław Sikorski zgłosił wniosek aby zaproponowaną górna stawkę 
opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługi odbierania 
odpadów komunalnych niesegregowanych przyjąć na poziomie 110 zł a nie jak 
jest w projekcie uchwały 120 zł 
radny Stanisław Grądek  powiedział, że kwota zostanie wyłoniona w przetargu i 
nie mamy nad czym głosować 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego 
Sikorskiego 
W głosowaniu:  za  -  10,  przeciw  -  0, wstrzymał się  -  0 
Poprawka została przyjęta 
Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z 
uwzględnieniem wniosku radnego Sikorskiego 
W głosowaniu:    za  -  10,   przeciw  -  0,    wstrzymał się  -  0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
d/  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy Skalbmierz w 
2010 r /druk 2/ 
z projektem uchwały zapoznał radnych wiceprzewodniczący Rady Pan Jerzy 
Włosowicz 
Przewodniczący Rady prosił P. Skarbnik o omówienie projektu uchwały 
Barbara Basiak  Skarbnik Gminy  dotyczy  to zwiększenia planu dochodów 
budżetowych w dziale 600 na drogi, mamy porozumienie z Urzędem 
Marszałkowskim na przebudowę drogi wojewódzkiej Sielec Biskupi – Topola  
i kwota 44.896 zł  jest to nasz wkład do opracowania dokumentacji 
A także zwiększa się plan wydatków budżetowych w dziale gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska o kwotę 121.978 zł   dotycząca zadania jakie 
realizuje związek Nidzica w Kazimierzy  z tego  funduszu spójności   i na rok 
bieżący nasz wkład będzie dotyczył dofinansowania opracowania dokumentacji 
przebudowy oczyszczalni ścieków  100 tys zł i kwotę 21.897 zł na utrzymanie 
jednostki realizującej to zadanie 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
W głosowaniu:   za  -  10, przeciw  -  0,  wstrzymał się  -  0 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
 
 
                          Ad  10. Odpowiedź na interpelacje i zapytania radnych 
 
Burmistrz Miasta i Gminy odpowiadając radnemu Buras 
-  można skorzystać z płyt chodnikowych, proszę złożyć podanie ile sztuk 
potrzebuje 
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-  odpowiadając radnemu Sikorskiemu w sprawie przebudowy ulicy Pułaskiego i 
Andersa  jest to zasadne lecz w tym roku niemożliwe ze względów finansowych  
jest to kwota   ok. 500 tys, zł , gorsza jest ulica Kępa gdzie jest robiona 
kanalizacja 
-  do końca roku zakupimy defibrylator, jesteśmy po wyborze ofert, koszt ok. 
6,5 tys, zł 
-  co do deptaku to kamień jest dowieziony, lecz jest problem bo jeżdżą 
samochodami po chodniku 
-  oddaliśmy również do  użytku plac zabaw na stadionie  
-  co do sprzątania ulic Kopernika i Andersa to w przyszłym roku planujemy 
zakupić śmieciarkę do czyszczenia przy krawężnikach, chodnikach 
Przewodniczący Rady Włodzimierz Wiertek zaproponował aby do sprzątania 
ulic przy placu targowym zatrudnić osoby skierowane do odpracowania 
orzeczonej przez sąd kary 
Burmistrz Miasta i Gminy  osoby te mają opracowane harmonogramy i są 
wykorzystywani do sprzątania, wycinania krzewów 
-  odpowiadając radnemu Śliwa  w sprawie chodnika złożymy wnioski do 
Zarządu Wojewódzkiego Dróg w Kielcach, lecz mieszkańcy muszą przekazać  
nieodpłatnie grunt pod ten chodnik  minimum 2 metry 
-  co do drogi dojazdowej do bloku PGR  dwa lata temu wystąpiłem do Agencji 
Nieruchomości Rolnych aby teren  po byłym PGR przekazać gminie, lecz są to 
działki komercyjne i nie można ich przekazać gminie, niemniej jednak drogi 
dojazdowe  dla mieszkańców będą wydzielone 
 
                     
                                           Ad   11.  Wolne wnioski 
 
Przewodniczący Zarządu Miasta Skalbmierza Pan Leszek Śmiech zwrócił się do 
Burmistrza w następujących sprawach: 
-  kto kontroluje  roboty budowlane w rynku oraz prace na ul. Kępa i 5-go 
sierpnia,  wykonujący nie pozostawiają po sobie porządku, ziemia jest na 
asfalcie, wytwarzający się kurz i odpadające resztki od piły niszczą 
mieszkańcom okna 
-  o uporządkowanie parkingu przed PRIMA-BUDEM oraz by zakład ten 
dokonał podwyższenia komina bo jest duże pylenie  mieszkańcom 
-  o odtworzenie rowu do rzeki Szarbiówki  na ul. Witosa obok posesji P. Tytko 
i stacji CPN- 
-  w Skalbmierzu działająca  Komisja Alkoholowa  żeby się zajęła pewnymi 
sprawami bo jest tak, że pogotowie jest wzywane codziennie do jednej osoby 
 
Sołtys wsi Kobylniki Pragnący Stanisław – słyszymy o problemach z remontem 
rynku w Skalbmierzu, trzeba być cierpliwym bo rynek potem będzie piękny. 
Rok temu sygnalizowałem o zwiększenie środków finansowych na remont dróg 
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na wsiach, pogoda jest jaka jest i na drogach ujawniły się źródła wody, których 
nie widziałem ponad 30 lat, a przez to drogi ulegają niszczeniu, miejscami są 
nieprzejezdne  dlatego proszę aby w przyszłym budżecie ująć większe środki na 
drogi, a w tym roku przeznaczyć z rezerwy, rolnicy nie mogą wyjechać z pola z 
płodami rolnymi 
 
Wiertek Włodzimierz Przewodniczący Rady powiedział, że z uwagi na warunki 
pogodowe stan dróg  jest katastrofalny,  stan wód gruntowych podniósł się, z 
rezerwy budżetowej  możemy przeznaczyć środki na  remont dróg  
 
Sołtys wsi Zakrzówek  Józef Kaczmarczyk  zaproponował aby zakupić nową 
koparkę do odwadniania rowów bo wszędzie jest woda 
 
Obecni na sesji mieszkańcy przy rynku w Skalbmierzu  przedsiębiorcy 
prowadzący działalność gospodarczą -  sklepy  Joanna Majewicz, małżonkowie 
Waligóra, Leszek Indelak, Jadwiga Waligóra  zwrócili się do Burmistrza  w 
sprawie podjazdów pod ich sklepy samochodów dostawczych, rozkopanie 
dojazdu do posesji i nie doprowadzenie do stanu pierwotnego,  powstałych  
podczas prac  rewitalizacyjnych rynku, kanalizacyjnych 
Burmistrz Miasta i Gminy odpowiadając mieszkańcom powiedział, że parking 
projektowała osoba uprawniona, rozumiem, że są uciążliwości lecz musimy się 
jakoś przemęczyć, codziennie monituję do wykonawcy o zwiększenie 
zatrudnienia, sprzętu 
Wywiązała się dyskusja pomiędzy mieszkańcami a Burmistrzem o szerokość 
klombu, pasa wjazdowego, ulicy 
Przewodniczący Rady Pan Włodzimierz Wiertek zaproponował aby mieszkańcy 
umówili się z Burmistrzem na spotkanie w dogodnym terminie i kompromisowo 
znaleźć rozwiązanie ponieważ tych spraw na sesji nie rozwiążemy. 
 
Burmistrz Miasta i Gminy  zwrócił się do sołtysów aby poinformowali rolników 
dotkniętych powodzią  składających wnioski w gminie, o możliwości 
skorzystania z kredytów niskooprocentowanych 
Odpowiadając P. Śmiechowi w sprawie kontroli inwestycji -  jest inspektor 
nadzoru jak również pracownicy gminy 
Wiertek Włodzimierz wykonawca winien wystawić tablicę z wszelkimi danymi 
firmy wykonującej roboty budowlane 
 
Elżbieta Krupa  dyrektor Zespołu Szkół w Topoli podziękowała P. Śmiechowi 
za  pomoc w sprawie udziału   uczennic ze szkoły  w Topoli  w Strasburgu 
 
Radny Janusz Buras informował, że na drodze powiatowej Skalbmierz – 
Małoszów porobiły się wyrwy, asfalt się poobrywał 
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Luty Tadeusz  radny powiatowy powiedział, że nie było prawdą , że byłem 
przeciwny  w głosowaniu  na sesji Rady Powiatu  w sprawie budowy  drogi 
Skalbmierz – Małoszów  
a następnie prosił o wykonanie przystanku PKS w Kózkach 
Burmistrz Miasta i Gminy odpowiadając radnemu poinformował, że w Kózkach 
jest to droga powiatowa i jeśli mieszkańcy odstąpią teren zlokalizujemy 
przystanek 
 
Sołtysi z miejscowości Małoszów, Szczekarzów, Boszczynek, Sietejów 
zgłaszali potrzeby remontu dróg w tych miejscowościach, odmulenia rowów 
 
K Bartosik ze Skalbmierza pytał co z ograniczeniem tonażu na drodze 
Skalbmierz – Małoszów 
Burmistrz Miasta i Gminy wyjaśnił, że miał dwa spotkania w tym temacie i od 
Starosty otrzymał informację, że ograniczenie prawdopodobnie będzie 
zastosowane w najbliższych dniach, w starostwie uznano, że droga ta może 
jeszcze poczekać 
 
Elżbieta Wcisło   kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
poinformowała, że do Burmistrza wpłynęło pismo Stowarzyszenia Kultury 
Chrześcijańskiej z Krakowa o przyłączenie się do akcji protestacyjnej w sprawie 
przyjęcia przez Sejm i Senat RP znowelizowanej ustawy o przeciwdziałaniu 
przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw. Zgodnie z tymi przepisami 
pracownik socjalny miałby prawo do zabrania dziecka z rodziny bez decyzji 
sądu a zawarte w ustawie zapisy są sprzeczne z Konstytucja RP 
Z treścią rezolucji zapoznał radnych wiceprzewodniczący Rady Pan Jerzy 
Włosowicz 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie rezolucji 
W głosowaniu:   za  -  9,   przeciw  -  0,   wstrzymał się  - 1 
Rezolucja została przyjęta 
 
 
 
                                   Ad 12.   Zamknięcie obrad sesji 
 
 
Po wyczerpaniu tematów Przewodniczący Rady zamyka XXXI sesję Rady 
Miejskiej. 
 
 
Prot. W. Konderak                         Przewodniczący Rady Miejskiej:  W.Wiertek  
 
 


